

The Chairman presented the FIRST REPORT of the Sub-Committee on Agenda and Procedure which is as follows:

Your Sub-committee met on Monday, March 24, 1986 to consider matters related to the work of the Committee and agreed to recommend:

A—Main Estimates 1986-87

1. That the Committee begin consideration of the Main Estimate 1986-87, with a particular focus on the Public Affairs Function, as soon as practicable in April.
2. That the Honourable Joe Clark, Secretary of State for External Affairs be invited to appear before the Committee on Wednesday, April 30 at 6:00 p.m. and that the Honourable James Kelleher, Minister for International Trade be invited to appear on Wednesday, April 16 at 6:00 p.m. or Thursday, May 1 at 6:00 p.m.
3. That the Committee agree to retain the services of the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade specifically Messrs. Roger Hill, Daniel Bon and Gregory Wirick for the period April 1, 1986 to May 30, 1986 and that the terms of the contract be negotiated by the Chairman.
4. That the Chairman be authorized to supervise and monitor the preparation of background materials, briefing papers etc. for the Committee by the research staff.
5. That the Chairman be authorized to direct the Clerk to invite the appropriate witnesses and that a schedule of meetings be circulated to all members as soon as it is established.

B—Order in Council appointments

1. That the following guidelines for considering Order in Council appointments made pursuant to S.O. 103(1) and referred to the Standing Committee on External Affairs and International Trade pursuant to S.O. 67(5) be implemented:

*i)* the list of routine appointments such as Vice-Consul, Consul, etc. are to be circulated to all members of the Committee

*ii)* appointees/nominees to Boards of Governors i.e. IDRC, international financial institutions, etc. will be requested to submit a curriculum vitae

*iii)* senior public service appointees such as the Under-Secretary of State, Associate Under-Secretaries, Heads of Mission may be called to appear before the Committee

C—Official Development Assistance (ODA) Study

1. That the Standing Committee on External Affairs and International Trade undertake an in-depth review of Canada's development assistance programs and policies.
2. That the Committee request the services of Gerry Schmitz from the Research Branch of the Library of

Le président présente le PREMIER RAPPORT du Sous-comité du programme et de la procédure, libellé en ces termes:

Votre Sous-comité s'est réuni le lundi 24 mars 1986 pour examiner des questions reliées aux travaux du Comité et a convenu de recommander:

A—Budget des dépenses principal de 1986-1987

1. Que le Comité entreprenne le plus tôt possible en avril l'examen du Budget des dépenses principal de 1986-1987 et s'intéresse tout particulièrement à la fonction des affaires publiques.
2. Que l'honorable Joe Clark, secrétaire d'État aux Affaires extérieures, soit invité à comparaître devant le Comité le mercredi 30 avril à 18 heures, et que l'honorable James Kelleher, ministre du Commerce extérieur, soit invité à comparaître le mercredi 16 avril à 18 heures ou le jeudi 1 mai à 18 heures.
3. Que le Comité accepte de retenir les services du Centre parlementaire pour les affaires étrangères et le commerce extérieur, plus particulièrement ceux de MM. Roger Hill, Daniel Bon et Gregory Wirick, pour la période commençant le 1 avril 1986 et se terminant le 30 mai 1986, et que les modalités du contrat soient négociées par le Président.
4. Que le Président soit autorisé à superviser la préparation par le personnel de recherche des documents de référence, d'information, etc. à l'intention des membres du Comité.
5. Que le Président soit autorisé à demander au greffier d'inviter des témoins à comparaître, et qu'un calendrier des séances soit distribué dans les meilleurs délais à tous les membres du Comité.

B—Nominations par décret

1. Que soient mises en oeuvre les lignes directrices suivantes relatives à l'examen des nominations par décret faites conformément à l'article 103(1) du règlement et renvoyées au Comité permanent des affaires étrangères et du commerce extérieur conformément à l'article 67(5) du Règlement:

*i)* la liste des nominations courantes comme celles de vice-consul, de consul, etc. doit être distribuée à tous les membres du Comité,

*ii)* les personnes nommées au sein de conseils de gouverneurs (par exemple le CRDI), d'institutions financières internationales, etc. devront présenter un curriculum vitae,

*iii)* les titulaires de postes de hauts fonctionnaires comme le sous-secrétaire d'État, les sous-secrétaires d'État adjoints et les chefs de mission pourront être invités à comparaître devant le Comité.

C—Étude de l'aide publique au développement (APD)

1. Que le Comité permanent des affaires étrangères et du commerce extérieur entreprenne une étude approfondie des programmes et des mesures d'aide publique au développement du Canada.
2. Que le Comité retienne les services de M. Gerry Schmitz, du Service de recherches de la Bibliothèque du Parle-